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Pkt. 1.

11-05-06 6. maj 2011

Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 2-05-2011 kl. 9:15 -  12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Erik Nielsen, Christian Heiberg, Gunner Madsen, Inge 
Konig, Ruth Rasmussen.

Martha Wickens, Ole Tinghøj.

Betina Kjellerup.

Orientering fra kommunen.
v/Afdelingsleder Marianne Petersen kl. 9 :15- 10:00

Der er etableret et nyt dagtilbud til borgere, som er diagnosticeret lettere demens. Man 
skal visiteres til tilbuddet, som revurderes hvert halve år. Dagtilbuddet er aktuelt, så længe 
borgeren passer ind i målgruppen.

Hospitalerne er blevet mere specialiseret og borgerne udskrives hurtigere end tidligere. 
Dermed er der sket en opgaveglidning af sygeplejeydelserne.
En vækst i ydelserne har givet behov for en præcisering af ydelserne. Vi har med dette 
fokus udarbejdet nye sygeplejeydelser, som er diagnosebestemt og med 3 niveauer.

• En handling med udgangspunkt i diagnosen.
• En sundhedspædagogisk indsats.
• En sundhedssamtale, som altid varetages af kontaktsygeplejersken og hvor KRAM- 

faktorerne inddrages.
Dette sikre fokus på den rigtige brug af ressourcerne og giver samtidig en bedre og mere 
målrettet mulighed for at trække statistikker.
KL har udarbejdet nye kategorier på sygeplejeydelser ud fra et behov for, at skabe 
grundlag for en systematisk og effektiv dokumentation på udviklingen af 
hjemmesygeplejeydelser både lokalt og nationalt. Her glæder vi os over, at vores nye 
ydelser ligger tæt op ad KL's forslag.
For at sikre bedre dialog, får borgeren tilknyttet en fast kontakt sygeplejerske.

Åbningen af sygeplejeklinikken i Jægerspris er en succes, og der er taget godt imod 
tilbuddet. Alle borgere, der selv kan transporterer sig til sygeplejeklinikken, modtager 
sygeplejeydelsen her. Erhvervsaktive borgere med midlertidige behov for sygepleje, 
har mulighed for at besøge klinikken i de tidlige morgentimer og om aftenen.

I en ny dimensionering skal Frederikssund Kommune nu tager 35 sygeplejestuderende 
mod tidligere 16. Denne økonomiske udfordring søges løst på to måder. Dels reduceres 
antallet af vejledningstimer til den enkelte sygeplejestuderende, dels får vejlederne flere 
studerende ad gangen. For at den studerende skal opnår en tværfagligt synsvinkel, er der 
forslag om, at de skal følge en fysioterapeut eller ergoterapeut i en del af praktikperioden.

På det nærtstående møde med de praktiserende læger og apotekerne, drøftes en øget
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indsats omkring dosisdispensering. Fordele ved dosisdispenseret medicin er, at risikoen for 
fejldosering mindskes fra 10-20 % ved dosering af hjemmesygeplejen til ca. 1 promille ved 
dosisdispensering.
Desuden gennemgås al medicin afen farmakonom, dette sikre, at borgeren ikke får 
medicinpræparater, der modvirker hinanden.
Dosisdispenseringsordningen henvender sig til borgere i et stabilt forløb. Det er egen læge, 
der beslutter om borgerens medicin er egnet til dosisdispensering.

Hillerød sygehus har i længere tid haft følge/hjem ordning. På Frederikssund sygehus har 
man først for nyligt indført ordningen.
Der er indført kvartalsvis samarbejdssamtaler mellem fysioterapeut, projektsygeplejersken 
og kommunekoordinatoren.
Det er primært borgere med KOL, der er omfattet af følge/hjem ordningen, men for de 
borgere hvor det er relevant, giver sygehuset besked om udskrivningstidspunktet til 
visitationen, hvorefter en medarbejder fra kommunen i samarbejde med følge/hjem teamet 
er klar til at modtage borgeren.
Følge/hjem teamet har ingen bemyndigelse til øge ydelsesniveauet.
Brochuren om følge/hjem ordningen fremsendes til Ældrerådet, når den endelige udgave 
foreligger.

Projektet om forebyggelige indlæggelser har kørt i hele 2010 og slutter i 2011. Projektet 
har fokus på genindlæggelser indenfor følgende 5 kategorier: lungebetændelse, 
urinvejsinfektioner, dehydrering, forstoppelse og fald.
Sygeplejersker og Social- og sundhedsassistenter fra sygehusene i Hillerød og 
Frederikssund samt Hillerød, Allerød, Gribskov, Halsnæs og Frederikssund Kommuner 
deltager i forskellige arbejdsgrupper, som bl.a. kigger på patientforløb.
Herudover er der arbejdsgrupper, som kigger på "sygeplejetasker” og fælles procedure 
vedrørende urinvejsinfektioner.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 4-04-2011.
Dagsorden godkendt, referat godkendt med bemærkning til pkt. 8, sag nr. 37 -  udbud 
kørsel med ældre borgere -  indstilling tiltrådt. Sag.nr. 40 -  frit leverandørvalg -  indstilling 
tiltrådt.
Eriks svarskrivelse til udvalg og politi vedhæftes som bilag til referat.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Omdeling af referat fra kick-off mødet den 16. marts 2011.
Invitation til "Fremtidens ældreliv” den 11. maj kl. 16:00-20:00 på Græse GI. Skole, Lise 
Lotte tilmelder deltager.
Omdeling af invitation og stemmeseddel til repræsentantskabsmøde i Danske Ældreråd 

den 16. maj 2011. Ole, Christian, Hanne og Lise Lotte deltager.
Lise Lotte har kontaktet Birte Sonnenborg Grothe og Tina Tving Stauning omkring 
afholdelse af fælles temadag i anledning af International Ældredag.
Der afventes nærmere besked omkring dato for afholdelse af fællesmøde med SÆS. 
Nordgruppen har bragt problemstillingen om busdriften / kørsel med skolebusser videre til 
Danske Ældreråd, hvilket har udmøntet sig i en henvendelse til Transportministeriet.

Der er officiel indvielse af Pedershave onsdag den 4. maj kl. 14:30.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Martha Wickens.

Pkt. 5.

Intet.

Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
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Lise Lotte og Hanne har deltaget på møde i Danske Ældreråd.
På mødet som blev indledt af Kirsten Feldt blev følgende påpeget / drøftet.

Ældrerådene er rådgivere for politikkerne. Det er vigtigt, at høringssvarene er enstemmige, 
økonomiske politikker skal respekteres, og man skal ikke være afvisende over for ny 
teknologi -  robotter mm. Kirsten Feldt opfordrer til at indgå i drøftelser omkring den 
kollektive trafik og daglig udbringning af køle/ vakuum mad.

Der er stor forskel på den vedligeholdende træning i kommunerne.
Der er fokus på følgende områder: Valg af leverandøren til den personlige pleje -  er 
opgaven udliciteret eller ej, et værdigt liv på plejecentrerne, formidling -  hvordan får man 
kontakt til borgerne, aktive ældre må ikke glemmes og hvordan undgås mangel på 
personale fremadrettet.
Der burde være orienteringsmøder og adgang til pc på alle plejecentre.
Danske Ældreråd går ikke ind for brugerbetaling, men tilslutter sig ideen om 
indtægtsbestemt brugerbetaling, hvis dette er uundgåeligt.
I de fleste kommuner er bruger/pårørende råd bibeholdt.
I flere kommuner er der sket fyringer af personalet, hvorefter de er genansat med 
løntilskud.

Pkt. 6. Ideer til emner vedr. offentlige møder.
Afventer svar fra SÆS.
Ældrecentret Nyvej i Skibby afholder i efteråret en temadag om demens. Det blev besluttet 
at arrangementet skal foregår i samarbejde med Ældrerådet.

Pkt. 7. Ny Hospitals- og Psykiatriplan 2020.
Ole Find Jensen har udarbejdet udkast til høringssvar for Frederikssund Kommune. 
Høringssvar fra Ældrerådet sendes til Nordgruppen som videresender til Regions 
Ældrerådet. Høringsfristen er 13. maj 2011.

Pkt. 8. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 43 Dosisdispensering - håndtering af medicin til kommunens borgere.
Sagen kommer til høring i Ældrerådet.

Sag nr. 44 Orientering om ventedage for færdigbehandlede somatiske patienter.
Der er sket en stigning i ventedage fra 2009 til 2010. Orienteringen er taget til 
efterretning.

Sag nr. 45 Reparation af varmesystem på De 3 Ege.
Ældrerådet udtrykker bekymring om husleje stigninger i forbindelse med 
reparationen. Er der ikke henlagte midler til denne reparation?

Sag nr. 46 Samling af midlertidige boliger på Østergården.
Notat vedrørende midlertidige boliger udsendes sammen med referatet.

Sag nr. 47 Handleplan for ældre 2011-2015 - vision for ældreområdet.

Forslag til vision:
Et aktivt og sundt liv med muligheder og ansvar eller 
Et aktivt og sundt ældreliv med muligheder og ansvar.

Sag nr. 48 Høringssvar på Region Hovedstadens Hospitals- og Psykiatriplan 2020.

Sag nr. 49 Udmøntning af budget 2011 - opsigelse af aftale med den selvejende
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institution Frederikssund dagcenter, Heimdalsvej.

Det foreslås at svømmeundervisningen overføres til dagaktivitetsområdet og 
fortsætter som hidtil.
Driftsoverenskomsten med Frederikssund Dagcenter, Heimdalsvej opsiges 
med virkning fra 1. januar 2012.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget 
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet 
Orientering fra Erik.

Sag nr. 37 Status på samarbejde med frivillige vedr. produktion af lydavis.
Ruth er en af de 12 frivillige, som på nuværende tidspunkt har tilmeldt sig.
Det er bibliotekets vurdering, at der minimum skal være 16 og helst 20 
frivillige til at varetage opgaven.

Sag nr. 44 Musikdag for plejehjemsbeboere i Frederikssund - ansøgning om tilskud.
Ansøgningen er afslået, da der vil være for store følgeudgifter for kommunen. 
Eriks svarskrivelse vedlægges som bilag til referatet.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget 
Orientering fra Erik.

Plan-og Udviklingsudvalget 
Intet.

Pkt. 9. Næste møde og sted.
Mandag den 30. maj kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 10. Eventuelt.
På mødet med SÆS ønsker Ældrerådet information og forklaringer vedr. 
"budgetopfølgning pr. 31. marts og "opgørelse af over- og underskud 2010.
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